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Sammanträde Kommunala råden, gemensamt råd 
  
Plats och tid Sammanträdesrum Bäve eller distans via Teams kl. 09:00 torsdagen den 27 

oktober 2022  
  
Ordförande Stefan Skoglund 
  
Sekreterare Kajsa Jansson 

 

 

 

Föredragningslista Föredragande 

1.  Upprop samt val av justerare 
 

 

2.  Föregående mötesprotokoll 
 

 

3.  Information från socialtjänsten 
 -Personalbrist  

-Resultatet av brukarundersökningen  

-Tillgängligheten när det gäller bredband på LSS-boende.  

-Undersöka möjligheterna till lokal produktion av råvaror för bättre hälsa 

inom särskilt boende och skola. 

-Ev. information om IVO:s bedömning 

Roger Granat 

kl. 09:05-09:25 

4.  Information och dialog om utredning av föreningsstöd 
 

Kristina Mars och 

Torben Larsson  

kl.09:25-09:50 

5.  Information och dialog om förändrade rutiner för ärendehantering i de 

kommunala råden och ungdomsfullmäktige 
Dnr KS 2022/00465  

 

Fika kl. 10:10-10:25 

Andréa Kihl och 

Sebastian Johansson 

kl. 09:50-10:10 

 

6.  Information och dialog med samhällsbyggnad 
-Hastighetsmätning på Packhusgatan (Lena Ekman)  

-Information om vinterväghållning (Fredrik Stengavel) 

Lena Ekman och 

Fredrik Stengavel 

kl. 10:25-10:55 

7.  Ärendebalanslista för kommunala rådet för äldre 2022 
Dnr KS 2022/00027  
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Föredragningslista Föredragande 

8.  Ärendebalanslista för kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 2022 
Dnr KS 2022/00028  

 

9.  Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP) om 

funktionshinderplan 
Dnr KS 2021/00369  

 

10.  Information från kommunstyrelsen 
 

Monica Bang 

Lindberg  

kl. 11:05-11:25 

11.  Information om stadsutveckling, pågående och kommande projekt 
 

Per Bäckström 

kl. 11:25-11:45 

12.  Nämndernas representant informerar 
 

 

 

Ledamot och ersättare som är hindrad att delta i sammanträdet ska meddela detta till sekreteraren.  

Meddela sekreteraren om du deltar på distans eller på plats i sammanträdesrummet. 

 

Tänk på att visa hänsyn vid mötet och använd inte parfym, rakvatten eller andra starkt doftande 

hygienartiklar. 
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Handläggare 

Utredare Andréa Kihl 
Mail 
andrea.kihl@uddevalla.se 

 

Förändrade rutiner för ärendehantering i de kommunala råden och 

ungdomsfullmäktige 

Sammanfattning 

 

En arbetsgrupp på kommunledningskontoret har under våren arbetat med att se över hur de 

kommunala rådgivande organen kan utvecklas utifrån agenda 2030 -mål 16 Fredliga och 

inkluderande samhällen, med fokus på delmål 16.7 säkerställ ett lyhört inkluderande och 

representativt beslutsfattande. Arbetsgruppen har kommit fram till att råden kan användas 

bättre för att säkerställa målen och har därför följande slutsatser och förslag: 

 

De rådgivande organen behöver bli mer kända i kommunens verksamheter så att de i tidiga 

skeden kan lämna synpunkter och inkluderas i beslutsfattandet, i frågor som har betydelse för 

rådens/ungdomsfullmäktiges målgrupp. Arbetsgruppen konstaterar också att beslutsunderlaget, 

det vill säga det underlag som de rådgivande organen har att ta ställning till, måste få en högre 

kvalitet som mer allsidigt belyser ärendena.  

 

God förberedelse av mötena tillsammans med presidierna är en förutsättning för att mötena ska 

upplevas som meningsfulla. Arbetsgruppen föreslår därför bland annat att årshjul ska tas fram 

för att underlätta planeringen och att därigenom göra mötena mer förutbestämda, vilket skapar 

förutsättningar för mötesdeltagarna att förbereda sig bättre i olika frågor. 

 

De rådgivande organen ges möjlighet redan idag att lämna synpunkter i många ärenden. 

Däremot finns inom råden klagomål på bristande uppföljning av de ärenden som råden har 

behandlat. Arbetsgruppen föreslår därför förtydligande av rutiner för hur ärenden ska följas 

upp. Syftet med rutiner för uppföljning är att ge organen en möjlighet att följa ett ärende och se 

på vilket sätt tidigare lämnade synpunkter har beaktats i det fortsatta arbetet. 

 

Föreslagna åtgärder beräknas kunna innefattas i befintlig budget, däremot kan 

ärendehanteringen fördröjas som en följd av en utökad dialog och remittering till organen.  

Beslutsunderlag 

PM angående avdelningen juridik administrations arbete med agenda 2030 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-06 

Förslag till beslut  

Kommunledningskontoret föreslår Demokratiberedningen besluta 

 

att ställa sig bakom föreslagna åtgärder 
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Malin Krantz  Andréa Kihl 

Kommundirektör Utredare 
 



 

 

 

 
Protokollsutdrag 
Demokratiberedningen 

 

2022-09-14 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 29 Dnr KS 2022/00465 

Förändrade rutiner för ärendehantering i de kommunala råden och 
ungdomsfullmäktige 

Sammanfattning 

En arbetsgrupp på kommunledningskontoret har under våren arbetat med att se över hur de 

kommunala rådgivande organen kan utvecklas utifrån agenda 2030 -mål 16 Fredliga och 

inkluderande samhällen, med fokus på delmål 16.7 säkerställ ett lyhört inkluderande och 

representativt beslutsfattande. Arbetsgruppen har kommit fram till att råden kan användas 

bättre för att säkerställa målen och har därför följande slutsatser och förslag: De rådgivande 

organen behöver bli mer kända i kommunens verksamheter så att de i tidiga skeden kan lämna 

synpunkter och inkluderas i beslutsfattandet, i frågor som har betydelse för 

rådens/ungdomsfullmäktiges målgrupp. Arbetsgruppen konstaterar också att beslutsunderlaget, 

det vill säga det underlag som de rådgivande organen har att ta ställning till, måste få en högre 

kvalitet som mer allsidigt belyser ärendena. God förberedelse av mötena tillsammans med 

presidierna är en förutsättning för att mötena ska upplevas som meningsfulla. Arbetsgruppen 

föreslår därför bland annat att årshjul ska tas fram för att underlätta planeringen och att 

därigenom göra mötena mer förutbestämda, vilket skapar förutsättningar för mötesdeltagarna 

att förbereda sig bättre i olika frågor. De rådgivande organen ges möjlighet redan idag att lämna 

synpunkter i många ärenden. Däremot finns inom råden klagomål på bristande uppföljning av 

de ärenden som råden har behandlat. Arbetsgruppen föreslår därför förtydligande av rutiner för 

hur ärenden ska följas upp. Syftet med rutiner för uppföljning är att ge organen en möjlighet att 

följa ett ärende och se på vilket sätt tidigare lämnade synpunkter har beaktats i det fortsatta 

arbetet. Föreslagna åtgärder beräknas kunna innefattas i befintlig budget, däremot kan 

ärendehanteringen fördröjas som en följd av en utökad dialog och remittering till organen.  

 

På sammanträdet informerar demokratiutvecklare/utredare Andréa Kihl om åtgärderna och vad 

de innebär. Beredningen diskuterar förslagna åtgärder och beslutar att ställa sig bakom.  

 

Beslutsunderlag 

PM angående avdelningen juridik administrations arbete med agenda 2030 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-06 

 

Beslut 

Demokratiberedningen beslutar 

att ställa sig bakom föreslagna åtgärder 
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Förvaltning 

Avdelning Postadress Besöksadress Telefon 

 Postadress Gata 0522-69 60 00 

www.uddevalla.se E-post funktionsbrevlada 

 

PM angående avdelningen Juridik och administrations 

arbete med Agenda 2030  
 

1. Bakgrund/Uppdrag 
Avdelningschefen tillsatte i december 2021 en arbetsgrupp bestående av Kajsa 

Jansson, Andréa Kihl, Pernilla Tarler, Markus Hurtig och Sebastian Johansson 

med uppdrag att arbeta med Agenda 2030-mål 16, Fredliga och inkluderande 

samhällen med fokus på delmålet 16.7, Säkerställ ett lyhört inkluderande och 

representativt beslutsfattande. 

Arbetsgruppen valde att utreda hur kommens rådgivande organ kunde utvecklas 

för äldre och kommunala rådet för personer med funktionsnedsättningar. Valet av 

fokusområde motiveras med arbetsgruppens vilja att i första hand se över hur de 

kommunala rådgivande organen som kommunen har idag kan utvecklas och 

förbättras. 

2. De rådgivande kommunala organen 
Uddevalla kommun har tre rådgivande organ. Kommunfullmäktiges 

demokratiberedning ansvarar för att följa upp och vid behov utveckla rådens 

arbete. 

2.1. Ungdomsfullmäktige 

Ungdomsfullmäktige bildades för 2003 men har tidvis, av olika skäl, inte varit 

aktivt. Efter ett par års träda återupptog ungdomsfullmäktige sitt arbete 2021 och 

har under det gångna året mötts och på ett aktivt sätt följt och lämnat synpunkter 

på kommunala frågor. 

 

Representationer är reglerad i ungdomsfullmäktiges arbetsordning: 

-två ledamöter och en ersättare från varje grundskola och särskola, årskurs 7-9 

-två ledamöter och en ersättare från varje skolhus på gymnasieskolorna och 

gymnasiesärskolan 

-en ledamot och en ersättare från varje fritidsgård 

-en ledamot och en ersättare från politiska ungdomsförbund vars partier är 

representerade i kommunfullmäktige. 

Mandattiden är ett läsår. 

Ungdomsfullmäktige sammanträder sex-åtta gånger per år. 

2.2. Kommunala rådet för äldre 

Kommunala rådet för äldre består av tio representanter från 

pensionärsorganisationerna och två representanter från varje facknämnd. 
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Rådets arbete är reglerat i riktlinjer antagna av kommunfullmäktige. 

Representanterna väljs för en mandattid om fyra år. 

Rådet sammanträder sex gånger per år varav två är gemensamma med kommunala 

rådet för personer med funktionsnedsättning.. 

2.3 Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning består av tio 

representanter från handikapporganisationerna och två representanter från varje 

facknämnd. Representanterna väljs för en mandattid om fyra år. 

Rådet sammanträder sex gånger per år. 

Rådets arbete är reglerat i riktlinjer antagna av kommunfullmäktige. 

3. Metod 
Arbetet har främst bedrivits genom kunskapsinhämtning från de styrande 

dokumenteten som reglerar de rådgivande organen samt informationshämtning 

från de tjänstemän som samordnar rådens arbete (vilka också deltar i 

arbetsgruppen). Förslagen ska remitteras till de ansvariga organen före beslut om 

att eventuella förändringar av arbetssätt.  

4. Slutsatser och tidplan 
Arbetsgruppen konstaterar att det finns möjligheter att använda de rådgivande 

organen på ett bättre sätt än vad som görs idag för att säkerställa ett lyhört 

inkluderande och representativt beslutsfattande.  

Det handlar bland annat om att göra de rådgivande organen kända i kommunens 

verksamheter så att de i tidiga skeden kan lämna synpunkter och inkluderas i 

beslutsfattandet i frågor som har betydelse för rådens/ungdomsfullmäktiges 

målgrupp.  

Arbetsgruppen konstaterar också att beslutsunderlaget, det vill säga det underlag 

som de rådgivande organen har att ta ställning till, måste få en högre kvalitet som 

mer allsidigt belyser ärendena.  

Arbetsgruppen anser också att god förberedelse av mötena tillsammans med 

presidierna är en förutsättning för att mötena ska upplevas som meningsfulla. 

Arbetsgruppen föreslår bland annat att årshjul ska tas fram för att underlätta 

planeringen och att därigenom göra mötena mer förutbestämda, vilket skapar 

förutsättningar för mötesdeltagarna att förbereda sig bättre i olika frågor. 

Slutligen vill arbetsgruppen framföra att de rådgivande organen redan idag i 

många ärenden ges möjlighet att lämna synpunkter. Däremot så har det från råden 

inkommit klagomål på bristande uppföljning av de ärenden som råden har 

behandlat. Arbetsgruppen föreslår därför förtydligande av rutiner för hur ärenden 

ska följas upp i syfte att ge organen en möjlighet att följa ett ärende och på vilket 

sätt tidigare lämnade synpunkter ha beaktats i det fortsatta arbetet. 
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Åtgärderna som föreslås beräknas kunna innefattas i befintlig budget, däremot kan 

ärendehanteringen fördröjas som en följd av en utökad dialog och remittering till 

organen. Administrationen kopplad till ärendehanteringen kommer säkert 

inledningsvis uppfattas som byråkratisk och administrativt betungande av 

ansvariga tjänstemän. 

 

Nedan följer en översiktlig tidplan för arbetsgruppens fortsatta arbete. 

 

 

 

Möte Datum Syfte 
Kommundirektören 16 aug Att förankra förslagen, beskriva för- och 

nackdelarna inför politisk förankring. 

KSB 2 22 aug Att förankra och inhämta synpunkter på de 

förslagen till förändrad ärendehantering. 

Demokratiberedningen 14  sept Att få godkännande hos demokratiberedningen 

innan förslaget skickas för synpunktsinhämtning 

hos råden/ ungdomsfullmäktige. 

Kommunala råden och 

ungdomsfullmäktige 

Råden 27 

okt. 

 

UF i okt. 

Att informera om förslagen till förändringar och 

inhämta synpunkter på detsamma. 

Nämndsekreterar- och 

registratorsgruppen  

Hösten-

vintern 

2022/2023 

Förankring av den nya ärendehanteringen 

förvaltningarna. 

Implementering av nya 

rutiner 

Hösten-

vintern 

2022/2023 

Att utforma och tillämpa de nya rutinerna för 

ärendehantering. 

Uppföljning 2023 Att följa upp och vid behov göra justeringar. 
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Handläggare 

Administratör Kajsa Jansson 

Telefon 0522-69 51 44 
kajsa.jansson@uddevalla.se 

 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för äldre 2022 

Sammanfattning 

1. Motion om enkelt avhjälpta hinder. (Frågan står kvar till dess att 

samhällsbyggnad hanterat ärendet).  

 

2. Resultatet av brukarundersökningarna. Vidtar Uddevalla kommun några åtgärder 

om resultatet för något/några nyckeltal avviker för mycket från Västra 

Götalandsregionen/Sverige eller inom själva kommunen? (Tas upp på 

oktobermötet) 

 

3. Sänk hastigheten till max. 30 km på Packhusgatan från Biostaden till 

Tjärhovsgatan så äldre med t.ex. rullatorer kan gå över gatan på ett säkert sätt. 

(Tas upp på oktobermötet) 

 

4. Pensionärer en resurs för en hållbar skola.  

 

5. Uddevalla kommun bör undersöka möjligheterna till lokal produktion av råvaror 

för bättre hälsa inom särskilt boende och skola.  

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-15 

Förslag till beslut  

Kommunala rådet för äldre och kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna.  

 

 

 

 

Malin Krantz  Kajsa Jansson 

Kommundirektör Administratör 
 



Till kommunala rådet för äldre i Udde-valla kommun

lvo påpekar allvarliga brister ivård på Säbo, enligt en nationelltillsyn som lvo genomför

Bristerna är bl.a. att vård i livets slutskede inte följerreglerna, att läkemedelshanteringen

inte är patientsäker och att det finns brister i kontinuitet och dokumentation.

Granskningen består av enkätsvar från patienter, närstående och pgrsonal samt över 53000

kommunala hälso-och sjukvårdsjournaler från kommunalt drivna Säbo i 283 av Sveriges

totalt 290 kommuner

lngen uppfyller kraven.

Mina frågor: hur är situationen i Uddevalla?, hur arbetar man med att lösa bristerna?, får

socialnämnden tillräckligt med pengar för att kunna lösa problemen?

Uddevalla 2O22-99-QL

Jan Lund PRO Skredsvik

Uillti:,'/l"i I ;\ i .ilil;ii7!i;;'1
[(t,lr rtt t',t :t:l','t I il',i,t t
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Handläggare 

Administratör Kajsa Jansson 

Telefon 0522-69 51 44 
kajsa.jansson@uddevalla.se 

 

Ärendebalanslista för kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 2022 

Sammanfattning 

1. Motion om enkelt avhjälpta hinder.  

(Frågan står kvar till dess att samhällsbyggnad hanterat ärendet). 

 

2. Hur tänker Uddevalla kommun med tysta fordon med tanke på personer med 

synnedsättning.  

(Se skriftligt svar från samhällsbyggnad). 

 

3. Problematik med elsparkcyklar på Kungsgatan med anledning av ny lag.  

(Frågan har satts upp för bevakning).   

 

4. Tillgängligheten när det gäller bredband på LSS-boende. Varför händer inget? 

(Frågan tas upp på oktobermötet). 

 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-09-15 

Förslag till beslut  

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning och kommunala rådet för 

äldre beslutar 

 

att efter revidering lägga ärendebalanslistan till handlingarna.  

 

 

 

 

 

 

 

Malin Krantz  Kajsa Jansson 

Kommundirektör Administratör 
 



Från: Paula Nyman <paula.nyman@uddevalla.se>  
Skickat: den 25 augusti 2022 13:53 
Till: Pernilla Tarler <pernilla.tarler@uddevalla.se> 
Kopia: Maria Jacobsson <maria.jacobsson@uddevalla.se>; Evelina Lindell 
<evelina.lindell@uddevalla.se> 
Ämne: Frågor från Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning 
 
Hej Pernilla! 

Hoppas allt är väl😊 
Här kommer svar från Gatu- och parkförvaltningen ang. de frågor du skickade till Maria: 
 

 

Motion om enkelt avhjälpta hinder  

o Motionen med beslutsunderlag har varit uppe på samhällsbyggnadsnämnd i våras, men 
beslut har ännu inte tagits. Det kommer upp på nämnden under hösten igen. 

 

Hur tänker Uddevalla kommun med tysta fordon med tanke på personer med synnedsättning?  

o Numera är det reglerat enligt lagar och krav att även elbilar ska höras och ha ett inbyggt 
ljud.  

o När det gäller gång och cykelbanor generellt så beaktas bredd och även möjlighet till att 
separera banor.  

o Elsparkcyklar är relativt nytt i vår gatumiljö, men användningen ökar ständigt. 
Förvaltningen arbetar i nuläget med frågor kring hur kommunen kan ställa krav på ev. 
uthyrningsföretag, exempelvis i tillstånd och ordningsföreskrifter. Det blir problem, 
framförallt för personer med synnedsättning, om elsparkcyklar parkeras på fel ställe och 
körs på gångbanor.  

Från och med 1 september sker ett lagförtydligande om att elsparkcykeln är ett 

fordon.  Då kan man reglera var i trafiken elsparkcyklarna får framföras, var de får 
parkeras och att de måste vara försedda med varningsljud. Exempelvis blir det förbjudet 
att köra elsparkcykel på gångbana. 

Förvaltningen håller i nuläget på att omvärldsbevaka, exempelvis med Trollhättan, när det 
gäller uthyrning av elsparkcyklar. När vi samlat på oss mer kunskap och information så 
kommer vi gärna till rådet och berättar och fångar in synpunkter. 

 

Med vänlig hälsning 
 
Paula Nyman  
 
Enhetschef Gatu-och parkförvaltning 
Samhällsbyggnad 
………………………………….. 
Uddevalla kommun 
451 81 Uddevalla 
Tel: +46522696375 

 

mailto:paula.nyman@uddevalla.se
mailto:pernilla.tarler@uddevalla.se
mailto:maria.jacobsson@uddevalla.se
mailto:evelina.lindell@uddevalla.se
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Handläggare 

Utredare Markus Hurtig 

Telefon 0522-69 60 75 
markus.hurtig@uddevalla.se 

 

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning 

(UP) om funktionshinderplan 

Sammanfattning 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP) har inkommit med motion i 

vilken föreslås att en plan för funktionspolitik tas fram, att en projektledare anställs för 

planens framtagande och genomförande samt att varje förvaltning utser en ansvarig för 

funktionshinderfrågor. 

 

I motionen hänvisas till regler, lagar, konventioner, nationella mål med mera som 

kommunen har att följa. Motionärerna vill dock att Uddevalla kommun ska ”ligga i 

framkant” när det gäller omsorgen om kommuninvånarna med funktionshinder. 

 

Kommunledningskontoret konstaterar att det inte i dagsläget finns någon samordnande 

funktion för funktionshinderfrågor. Ansvaret för att följa lagar och regler ligger hos 

respektive verksamhetsansvarig nämnd och dess förvaltning vilka har att prioritera sina 

insatser utifrån kommunfullmäktiges mål och uppdrag, tilldelade medel och lagar och 

regler. Ett viktigt styrmedel för funktionshinderfrågorna är Agenda 2030 som berör 

området i flera av de 17 målen. Tillämpning av agenda 2030 är en av 

kommunfullmäktiges övergripande strategier.  

 

I dagsläget finns inte något politiskt uppdrag eller budget för att utreda och/eller 

förändra de politiska prioriteringarna vad gäller funktionshinderområdet. Framtagande 

av en plan bör bygga på en noggrann analys av dagsläget och inom vilka områden 

eventuella ytterligare satsningar ger mest effekt. Framtagande av en genomarbetad plan 

som bygger på en analys av stora delar av den kommunala verksamheten kräver central 

styrning och samordning, stöd från samtliga förvaltningar och en kvalificerad utredare 

under 6-12 månader. Därefter krävs medel för insatser för genomförande. 

 

Under innevarande mandatperiod har två övergripande planer tagits fram, plan 

integration 2030 och plan välfärd 2030. Genomförande av uppdrag och framtagande av 

åtgärder pågår i nämnderna. Planernas påverkan på styr- och ledningssystemet är inte 

obetydlig. Det bör noga övervägas vilka ytterligare planer som tas fram och läggs 

utöver de prioriteringar som görs inom ramen för det ordinarie styrsystemet. 

 

Det pågår också en utredning inom ramen för plan integration om behov av en 

samordnande funktion för mänskliga rättigheter. Beroende på vad utredningen resulterar 

i kan det i viss mån komma att påverka funktionshinderfrågorna. 

 



 Tjänsteskrivelse  
Kommunledningskontoret 

2(2) 

2022-04-13 Dnr KS 2021/00369 

  

 

 

 

Kommunledningskontoret föreslår att motionen avslås, dels då det inte finns medel 

avsatta för framtagande och genomförande av en plan, dels för att om det ska ske en 

ändrad inriktning för funktionshinderfrågor bör detta hanteras inom den ordinarie 

budgetprocessen och styr- och ledningssystemet.  

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-04-13. 

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP). 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

 

att avslå motionen.  

 

 

 

 

 

 

 

Malin Krantz  Markus Hurtig 

Kommundirektör Utredare 

Beslutet och beslutsunderlaget ska skickas till 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP) 



Motion:  

FUNKTIONSHINDER I UDDEVALLA. 

 

Sammanfattning: 

Uddevallapartiet vill att kommunen tillsammans med berörda människor, föreningar och 

organisationer tar fram en riktig genomarbetat funktionhinderplan. 

Vi vill även att kommunen anställer en projektansvarig för utarbetandet av planen och för dess 

genomförande. 

Vidare vill vi att varje förvaltning utser en ansvarig som inom sin förvaltning har ansvar  

för frågor om funktionshinder och som skal kunna svara för sin förvaltning. 

Ärende: 

När det gäller enskilda människor som drabbas talar vi om FUNKTIONSNEDSÄTTNING. 

När det gäller vårt, alltså samhällets konstruktion talar vi om FUNKTIONSHINDER 

Många regler och lagar finns för att tillse att ALLA kommuninvånare kan bo, arbeta och trivas i sin 

kommun. Ytterligare att ta hänsyn till är: nationella mål för funktionspolitik, FN konventionen om 

rättigheter för personer med funktionsnedsättning, Agenda 2030, svensk lagstiftning samt 

barnkonventionen. 

 Men lagar och regler kan omöjligt täcka alla de problem vi invånare kan få vad beträffar 

funktionsnedsättningar och dessutom utvecklas och förändras samhället fortlöpande och nya 

problem och nya funktionshinder uppstår. 

Uddevallapartiet vill att Uddevalla skall ligga i framkant när det gäller omsorgen om 

kommuninvånarna och gruppen med funktionsnedsättning. Den gruppen är stor. Man beräknar att 

två av tio lider av någon form av funktionsnedsättning, alltså 20% av våra invånare. Allt eftersom vi 

går högre upp i åldrarna så stiger denna siffra markant. 

 

 



 

 

 

 

 

Uddevallapartiet vill alltså: 

Att en plan för en genomtänkt och genomarbetad funktionspolitik tas fram i Uddevalla 

Att en projektledare anställs för framtagandet och genomförandet av planen 

Att varje förvaltning utser en ansvarig som inom sin förvaltning har ansvar för frågor om 

funktionshinder och som ska kunna svara för sin förvaltning 

 

 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) Merja Henning (UP) 

  



 

 

 

 
Protokollsutdrag 
Kommunfullmäktige 

 

2021-06-10 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 154 Dnr KS 2021/00369  

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning 
(UP) om funktionshinderplan 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att remittera motionen till kommunstyrelsen och det kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättningar. 

 

 

 

 
 

Vid protokollet 

Sebastian Johansson 

 

Justerat 2021-06-14 

Elving Andersson (C), Louise Åsenfors (S), Christina Nilsson (KD) 

 

Justeringen tillkännagiven på anslagstavlan 2021-06-14 

Sebastian Johansson 

 

Skickat 2021-06-15 

Sekreterare för kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning  



 

 

 

 
Protokollsutdrag 
Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 

 

2022-06-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 22 Dnr KS 2021/00369 

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning 
(UP) om funktionshinderplan 

Sammanfattning 

Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP) har inkommit med motion i 

vilken föreslås att en plan för funktionspolitik tas fram, att en projektledare anställs för 

planens framtagande och genomförande samt att varje förvaltning utser en ansvarig för 

funktionshinderfrågor.  

 

I motionen hänvisas till regler, lagar, konventioner, nationella mål med mera som 

kommunen har att följa. Motionärerna vill dock att Uddevalla kommun ska ”ligga i 

framkant” när det gäller omsorgen om kommuninvånarna med funktionshinder.  

 

Kommunledningskontoret konstaterar att det inte i dagsläget finns någon samordnande 

funktion för funktionshinderfrågor. Ansvaret för att följa lagar och regler ligger hos 

respektive verksamhetsansvarig nämnd och dess förvaltning vilka har att prioritera sina 

insatser utifrån kommunfullmäktiges mål och uppdrag, tilldelade medel och lagar och 

regler. Ett viktigt styrmedel för funktionshinderfrågorna är Agenda 2030 som berör 

området i flera av de 17 målen. Tillämpning av agenda 2030 är en av 

kommunfullmäktiges övergripande strategier.  

 

I dagsläget finns inte något politiskt uppdrag eller budget för att utreda och/eller 

förändra de politiska prioriteringarna vad gäller funktionshinderområdet. Framtagande 

av en plan bör bygga på en noggrann analys av dagsläget och inom vilka områden 

eventuella ytterligare satsningar ger mest effekt. Framtagande av en genomarbetad plan 

som bygger på en analys av stora delar av den kommunala verksamheten kräver central 

styrning och samordning, stöd från samtliga förvaltningar och en kvalificerad utredare 

under 6-12 månader. Därefter krävs medel för insatser för genomförande.  

 

Under innevarande mandatperiod har två övergripande planer tagits fram, plan 

integration 2030 och plan välfärd 2030. Genomförande av uppdrag och framtagande av 

åtgärder pågår i nämnderna. Planernas påverkan på styr- och ledningssystemet är inte 

obetydlig. Det bör noga övervägas vilka ytterligare planer som tas fram och läggs 

utöver de prioriteringar som görs inom ramen för det ordinarie styrsystemet.  

 

Det pågår också en utredning inom ramen för plan integration om behov av en 

samordnande funktion för mänskliga rättigheter. Beroende på vad utredningen resulterar 

i kan det i viss mån komma att påverka funktionshinderfrågorna.  

 

Kommunledningskontoret föreslår att motionen avslås, dels då det inte finns medel 

avsatta för framtagande och genomförande av en plan, dels för att om det ska ske en 

ändrad inriktning för funktionshinderfrågor bör detta hanteras inom den ordinarie 

budgetprocessen och styr- och ledningssystemet.  

 



 

 

 

 
Protokollsutdrag 
Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 

 

2022-06-09 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

Forts. § 22 

Beslutsunderlag 

Kommunledningskontorets tjänsteskrivelse 2022-04-13. Motion från Ann-Charlott 

Gustafsson (UP) och Merja Henning (UP). 

Beslut 

Kommunala rådet för personer med funktionsnedsättning beslutar 

 

att till nästkommande möte bjuda ansvariga för arbetet med plan välfärd 2030 och plan 

integration 2030 i syfte att erhålla information om funktionshinderperspektiv i planerna 

och dess tillhörande aktiviteter. Rådet avser därefter ta ställning till förslagen i 

motionen. 

 



 

 

 

 
Protokollsutdrag 
Kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning 

 

2021-08-24 

 

 
 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
 

§ 30 Dnr KS 2021/00369  

Motion från Ann-Charlott Gustafsson (UP) och Merja Henning 
(UP) om funktionshinderplan 

Sammanfattning 

Ärendet utgår från dagens sammanträde då kommunala rådet för personer med 

funktionsnedsättning avvaktar kommunstyrelsens beslut 
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